

# Chinese Journal of Applied Linguistics

Vol. 42, No. 3, Jul. 2019

## Contents

### Review Article

- Second Language Development in Its Time: Expanding Our Scope of Inquiry  
..... *Diane LARSEN-FREEMAN* 267

### Discursive Construction of Identity in Chinese Education Context

Guest Editor: Jianping CHEN

- “We Were Not at School Today”: First-Person Pronouns and Discursive Construction of Identities by Emerging Middle-Class Chinese Parents  
..... *Yanmei HAN & Jianping CHEN* 285
- Teaching to, with, and Against the Test: Language Teaching and Teacher Identity Under Institutional Neoliberalization  
..... *Enmou HUANG* 307

### A Genre-Based Study of Identity Construction in Academic Discourse

Guest Editor: Liming DENG

- Writer Identity Construction Revisited: Stance, Voice, Self and Identity in Academic Written Discourse  
..... *Ying LI & Liming DENG* 327
- Personal and Social Voices in Written Discourse Revisited  
..... *Fatemeh BAGHERI & Liming DENG* 345
- Chinese MA Student Writers’ Identity Construction in Citation Practices  
..... *Qingrong LIU & Liming DENG* 365
- A Corpus-Based Comparative Study of Generality in Chinese EFL Students’ and International Scholars’ Stance in Academic Writing  
..... *Yingliang LIU & Jiaying LIU* 386
- Chinese Abstracts..... 400

# 中国应用语言学

第42卷 第3期 2019年7月

目 录

## 文献综述

第二语言发展回顾与展望：扩大我们的研究视野

..... 黛安·拉森-弗里曼 267

## 中国教育语境下的话语身份建构

专栏主编：陈建平

第一人称代词与中国新兴中产阶级年轻父母身份的话语建构

..... 韩艳梅 / 陈建平 285

应试而教，随试而教，反试而教：新自由主义机构语境下的语言教育及教师身份构建

..... 黄思谋 307

## 基于体裁视角的学术语篇身份构建研究

专栏主编：邓鹂鸣

作者身份构建回溯：学术书面语篇中的立场、话语、自我和身份

..... 李映 / 邓鹂鸣 327

重新审视书面语篇中的个人声音与社会声音

..... 法特梅·巴格里 / 邓鹂鸣 345

中国硕士学生引用行为身份构建

..... 刘庆荣 / 邓鹂鸣 365

基于语料库的中国英语学习者和国际学者学术写作立场概括性对比研究

..... 刘应亮 / 柳加英 386

中文提要 ..... 400